

Voyage armoricain – lichenicolous fungi from northern France

Wolfgang VON BRACKEL

Abstract: BRACKEL, W. v. 2024. Voyage armoricain – lichenicolous fungi from northern France. – *Herzogia* 37: 32–47.

During a journey to Normandie and Bretagne in northwestern France, 24 locations of lichenological interest were visited and searched for lichenicolous fungi. The resulting list comprises 62 taxa. The new species *Plectocarpon armoricum* and *Tremella bretonica* are described. *Sphaerellothecium parmotrema* and *Stigmidium subcladoniicola* are new to continental Europe, while *Abrothallus ramalinae*, *Biatoropsis usnearum* s. str., *Didymocyrtis canariensis*, *Tremella parietinae* and *Zevadia peroccidentalis* are new to France. Seven additional species are new to Normandie, fourteen to Bretagne.

Zusammenfassung: BRACKEL, W. v. 2024. Voyage armoricain – flechtenbewohnende Pilze aus Nordfrankreich. – *Herzogia* 37: 32–47.

Während einer Reise in die Normandie und die Bretagne im nordwestlichen Frankreich wurden 24 Orte von lichenologischen Interesse besucht und nach flechtenbewohnenden Pilzen abgesucht. Dies erbrachte eine Liste von 62 Taxa. Die neuen Arten *Plectocarpon armoricum* und *Tremella bretonica* werden beschrieben. *Sphaerellothecium parmotrema* und *Stigmidium subcladoniicola* sind neu für das kontinentale Europa, *Abrothallus ramalinae*, *Biatoropsis usnearum* s. str., *Didymocyrtis canariensis*, *Tremella parietinae* und *Zevadia peroccidentalis* sind neu für Frankreich. Sieben weitere Arten sind neu für die Normandie und vierzehn für die Bretagne.

Key words: Bretagne, Normandie, *Plectocarpon*, *Tremella*.